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Zápis z 5. zasedání Vědecké rady FEK ZČU ze dne 25. 11. 2021 

(konané hybridní formou) 
 
 
 
Přítomni:  

 

Prezenčně: 

doc. PaedDr. Ludvík Eger, CSc. 
doc. PaedDr. Dana Egerová, Ph.D. 
doc. RNDr. Mikuláš Gangur, Ph.D. 
doc. Ing. Jan Horejc, Ph.D. 
doc. Ing. Michaela Krechovská, Ph.D. 
Ing. Zdeněk Novotný 
prof. Dr. Ing. Miroslav Plevný 
prof. Ing. Milan Turčáni, CSc. 
prof. Ing. Emil Vacík, Ph.D. 

Online: 

prof. Ing. Jan Čadil, Ph.D. 
Ing. Michal Daňsa 
doc. PaedDr. Jaroslav Dokoupil, Ph.D. 
prof. Ing. Lilia Dvořáková, CSc. 
prof. Ing. Jan Fischer, Ph.D. 
doc. Ing. Ivana Kraftová, CSc. 
prof. Ing. Helena Majdúchová, CSc. 
prof. Ing. Boris Popesko, Ph.D. 
doc. RNDr. Ing. Hana Scholleová, Ph.D. 
doc. Ing. Petr Suchánek, Ph.D. 
prof. Ing. Miroslav Žižka, Ph.D. 

Omluveni:  

doc. RNDr. Jiří Ježek, Ph.D. 
Ing. Zdeněk Mužík 
prof. Ing. Luboš Smrčka, CSc. 
doc. Ing. Miroslav Špaček, Ph.D., MBA 
doc. Ing. Lenka Švecová, Ph.D. 

Hosté: 

Ing. Kateřina Mičudová, Ph.D. (tajemnice fakulty – online) 

RNDr. Jiří Preis, Ph.D. (proděkan pro internacionalizaci a vnější vztahy – prezenčně)  

Ing. Jan Tlučhoř, Ph.D. (proděkan pro studijní a pedagogické záležitosti – prezenčně) 

Ing. Barbara Trojanowská (zapisovatelka – prezenčně) 

 

(Dále v textu zápisu bez celých titulů a funkcí.) 
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Program zasedání: 

1. Zahájení. 

2. Výroční zpráva o činnosti FEK ZČU za rok 2020. 

3. Výroční zpráva o hospodaření FEK ZČU za rok 2020. 

4. Plnění Plánu realizace strategického záměru Fakulty ekonomické v roce 2020. 

5. Strategický záměr Fakulty ekonomické 2021 – 2025. 

6. Návrh navazujícího magisterského studijního programu Informační management. 

7. Návrh navazujícího magisterského studijního programu Podniková ekonomika 

a management. 

8. Schválení školitelů a návrhu tematických zaměření disertačních prací v doktorských 

studijních programech Ekonomika a management, Economics and Management pro 

akademický rok 2022/2023. 

9. Doplnění a schválení jmenného seznamu odborníků pro komise státních doktorských 

zkoušek a obhajob disertačních prací. 

10. Doplnění a schválení předsedů, místopředsedů a členů komisí pro státní závěrečné 

zkoušky oborů bakalářského a navazujícího magisterského studia. 

11. Různé: Informace o výsledcích hodnocení Mezinárodního evaluačního panelu, 

          Informace z Oborové rady Fakulty ekonomické.  

1. Zahájení 

Jednání zahájila děkanka FEK doc. Krechovská (dále jen děkanka). Přivítala členy 
VR a konstatovala, že VR FEK je usnášeníschopná (9 členů přítomno prezenčně, 9 
členů online, 5 členů omluveno). Dále představila členy vedení fakulty, proděkana pro 
studijní a pedagogické záležitosti dr. Tlučhoře, proděkana pro internacionalizaci 
a vnější vztahy dr. Preise a tajemnici fakulty dr. Mičudovou. Členové vedení se 
jednání zúčastnili jako hosté.  

Poté seznámila členy VR s navrhovaným programem a dotázala se, zda má někdo 
návrh na doplnění či úpravu programu. Podklady k jednotlivým bodům programu byly 
před jednáním zaslány e-mailem a byly též k dispozici na webových stránkách 
fakulty. K programu nebyly vzneseny žádné námitky, program byl schválen. 

Pro 18, proti 0, zdržel se 0      Program byl přijat. 

 
2.  Výroční zpráva o činnosti FEK ZČU za rok 2020  

K jednání se připojil online doc. Suchánek.  

Děkanka stručně seznámila členy VR s Výroční zprávou o činnosti FEK za rok 2020. 
Rok 2020 byl pro fakultu významným milníkem v její působnosti, oslavila 30 let od 
svého založení. V tomto roce bylo dosaženo mnohých úspěchů, např. získání 
akreditací nových doktorských studijních programů Ekonomika a management 
v českém a Economics and Management v anglickém jazyce, bakalářského 
studijního programu Podniková ekonomika a management, všechny na dobu 10 let 
v prezenční i kombinované formě studia. Bylo řešeno 12 výzkumných projektů a další 
projekty rozvojové, bylo podáno 11 žádostí o externí výzkumné projekty, z toho se 
jednalo ve 4 případech o projekty mezinárodní, 1 byl typu Horizon. V oblasti 
publikační bylo 16 výstupů JIMP a 10 výstupů JSC, bylo vydáno 12 odborných knih 
a zpracovány 3 výzkumné zprávy. Vzhledem k celkovému počtu 60 akademických, 
8 vědeckých a 20 technicko-hospodářských pracovníků na fakultě i vzhledem ke 
složité době způsobené covidem považuje děkanka tyto výsledky za velmi dobré. 
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Následná diskuse se týkala zejména činnosti publikační. 

Prof. Čadil vznesl dotaz na kvalitu publikačních výstupů z hlediska AIS a kvartilů, na 
jejich členění podle FORDU, což považuje z hlediska současné metodiky za velice 
důležité.  

Děkanka uvedla, že výroční zpráva obsahuje seznam 16 výstupů JIMP bez rozlišení 
podle AIS a kvartilů. Z nich byl jeden v Q1 a šest v Q2 dle impact faktoru. Značná 
část publikačních výstupů spadá do FORDU 50200 Economics and Business. Dle 
fakultní motivační vyhlášky nejsou publikace, které jsou mimo FORD, finančně 
oceňovány. 

Doc. Eger upozornil na svůj článek (Eger, Prášilová), který není ve FORDU 50200. 
Časopis, ve kterém byl článek publikován, není ve Scopusu, je v ESCI. Z tohoto 
důvodu požádal o opravu údajů ve výroční zprávě. Dále se zeptal, jak bude fakulta 
přistupovat k časopisu Sustainability. Ve zprávě je dvakrát uveden jako 
nejvýznamnější publikační výstup, což je velice diskutovaná záležitost. Časopis je 
v některých výzkumných organizacích považován za nekorektní. 

Děkanka odpověděla, že výroční zpráva obsahuje soupis všech publikací. Při 
přípravě například žádostí o akreditace, se po domluvě v ROV z tohoto seznamu 
vybírají pouze významné publikační výstupy, články publikované v časopise 
Sustainability se v nich již neuvádí. Nejsou považovány za významné a nejsou 
podporovány ani finančně s ohledem na charakteristiku časopisu.  

Prof. Vacík doplnil, že výroční zpráva slouží pro informování široké veřejnosti. Kvalita 
tvůrčích výstupů je každoročně předkládána ve formě sebeevaluační zprávy 
k hodnocení vybraným externím hodnotitelům. V těchto zprávách je akcentováno 
zařazení tvůrčích výstupů dle FORD i příslušných kvartilů a AIS.  

Výroční zpráva o činnosti FEK ZČU za rok 2020 byla projednána kolegiem děkanky 
dne 21. 4. 2021 a schválena AS FEK ZČU dne 28. 4. 2021. 

Návrh usnesení: 

 Vědecká rada FEK ZČU  

 bere na vědomí předložený materiál Výroční zpráva o činnosti FEK ZČU 
za rok 2020 s tím, že bude provedena úprava materiálu, o kterou požádal 
doc. Eger. 

Pro 18, proti 0, zdržel se 1     Usnesení bylo přijato. 

 
3. Výroční zpráva o hospodaření FEK ZČU za rok 2020  

Děkanka uvedla, že Výroční zpráva o hospodaření doplňuje Výroční zprávu o činnosti 
FEK a byla rovněž projednána kolegiem děkanky dne 21. 4. 2021 a schválena AS 
FEK ZČU dne 28. 4. 2021.  

Fakulta byla v tomto roce finančně stabilní i přes nepříznivou situaci spojenou 
s pandemickou situací způsobenou covidem, která negativně ovlivnila např. hodnotu 
smluvních zakázek nebo doplňkové činnosti. Nezpůsobilo to však žádné vážné 
problémy. V tomto roce došlo k nárůstu projektových, grantových zdrojů, výrazně 
jsme posílili část finančních darů a dotací (příspěvků), a to především díky poskytnuté 
dotaci z rozpočtu Karlovarského kraje ve výši 2,5 mil. Kč a příspěvku od společnosti 
InterCora ve výši 600 tis. Kč na realizaci studijního programu Moderní budovy, na 
kterém spolupracuje fakulta s FAV. 

Dotazy k tomuto bodu nebyly. 
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Návrh usnesení: 

 Vědecká rada FEK ZČU  

 bere na vědomí předložený materiál Výroční zpráva o hospodaření FEK 
ZČU za rok 2020. 

 
Pro 19, proti 0, zdržel se 0     Usnesení bylo přijato. 

 
4. Zhodnocení plnění Plánu realizace strategického záměru Fakulty ekonomické v roce 

2020 

S tímto bodem jednání seznámila členy VR děkanka.  

Tento dokument ukazuje na plnění strategického záměru fakulty v posledním roce 
Dlouhodobého záměru FEK od roku 2015 do roku 2020. Děkanka stručně shrnula 
plnění cílů v jednotlivých prioritách, kterých bylo celkem 10. Některé byly zcela 
naplněny, některé částečně s ohledem na pandemickou situaci, např. v oblasti 
internacionalizace. Některé byly plněny s ohledem na situaci na ZČU a na 
projednávání záležitostí na úrovni ZČU.  

Poté vyzvala členy VR k diskusi. 

Doc. Horejc vyslovil drobnou připomínku k plnění ukazatelů. V tabulce je několikrát 
uvedeno, že je ukazatel irelevantní. Chybí vysvětlení, proč je irelevantní. Chybí též 
doporučení pro další období. Bylo by dobré uzavřít období 2015 – 2020 jako celek 
včetně případných doporučení pro další období.  

Děkanka poděkovala za podnětnou připomínku. Vysvětlila, že irelevantní je uvedeno 
u ukazatelů, které jsou sledovány na úrovni ZČU jako celku, netýkají se však FEK. 

Návrh usnesení: 

 Vědecká rada FEK ZČU  

 bere na vědomí předložený materiál Zhodnocení plnění Plánu realizace 
strategického záměru Fakulty ekonomické v roce 2020.  

 
Pro 19, proti 0, zdržel se 0     Usnesení bylo přijato. 

 

5. Strategický záměr Fakulty ekonomické 2021 – 2025  

K jednání se připojil online prof. Fischer. 

S tímto bodem jednání seznámila členy VR děkanka. Uvedla, že předkládaný 
dokument vychází ze strategických materiálů MŠMT, zejména však ze Strategického 
záměru ZČU, který byl schválen na jaře 2021. Následně fakulty zpracovávaly své 
strategické záměry v návaznosti na strategický záměr ZČU. V září byl dokument FEK 
projednán v rámci strategických rozhovorů s vedením univerzity. Bylo hodnoceno, 
zda fakultní strategický záměr povede k naplnění strategických cílů univerzity, záměr 
FEK byl vedením univerzity odsouhlasen.  

Dokument obsahuje kromě standardních částí, jako je formulace vize, mise 
a klíčových hodnot FEK, 5 klíčových oblastí – strategických priorit: 

 vzdělávání,  
 tvůrčí činnost,  
 třetí role,  
 internacionalizace, 
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 lidské zdroje a infrastruktura.  

Pro každou oblast byly stanoveny cíle a indikátory.  

Na tento strategický záměr fakulty bude každý rok navazovat plán realizace 
strategického záměru.  

Děkanka poté stručně představila jednotlivé strategické priority a jejich cíle.  

V dokumentu jsou dále uvedeny 3 priority horizontální, které prostupují napříč všemi 
oblastmi a činnostmi FEK: 

 kvalita, 
 projekty/rozvoj projektových aktivit, 
 udržitelnost, společenská odpovědnost a etika. 

Následuje přehled indikátorů, pomocí kterých bude sledováno plnění jednotlivých 
cílů. Indikátory jsou dvojího typu. Vyhodnocováno bude plnění indikátorů SZ ZČU 
(celkem 15 indikátorů) a dále interních indikátorů FEK (celkem 17 indikátorů 
definovaných navíc pro potřeby vnitřního řízení fakulty, přičemž některé z nich jsou 
pomocné a povedou k naplnění indikátorů univerzitních). Na úroveň ZČU bude 
každoročně vykazováno plnění 15 stanovených indikátorů.  

Následovala diskuse. 

Prof. Popesko uvedl, že v obou materiálech jsou publikační cíle obecně formulované. 
Dává proto ke zvážení, zda do budoucna ostřeji nevypíchnout požadavky ve smyslu 
např. zvýšit počet publikací ve vyšších kvartilech. Diskuse na toto téma je velmi 
intenzivní i na UTB ve Zlíně. 

Děkanka poděkovala za podnětné doporučení, u nás je toto téma též intenzivně 
diskutované, financování z hlediska univerzity za Q4 též nemáme, dokonce ani za 
Q3, pouze za Q1 a Q2. V předloženém materiálu je toto rozvedené v tabulce 
indikátorů na str. 21, kde je uvedena i definice indikátoru. 

Doc. Egerová dává ke zvážení, zda nezohlednit ve směrnici Kariérní řád dosažení 
kvalitního publikačního výstupu např. jednou za dva roky, než publikovat každý rok 
třeba i méně kvalitní výstupy. Je to námět k diskusi spíše na úrovni fakulty. Děkanka 
souhlasí a navrhuje se s tímto podnětem dále zabývat.  

Prof. Plevný v tomto dokumentu nezaznamenal zmínku o tom, že bychom se měli 
jako fakulta snažit o získání habilitačního řízení. Domnívá se, že by to v cílech na 
dalších 5 let mělo být. 

Děkanka uvedla, že se o habilitační řízení snažit budeme, i když to tam není uvedeno 
jako cíl nebo jako indikátor vzhledem k tomu, jak je tento dokument koncipován. Tyto 
konkrétní záležitosti budou promítány do jednotlivých ročních PRSZ. Získání 
vlastního habilitačního řízení uváděla i ve své předvolební prezentaci pro další 
funkční období jako jeden z cílů. 

Doc. Horejc předložený materiál celkově pochválil, ocenil přidání vlastních indikátorů. 
Ocenil strukturu cíle – opatření – indikátor. Priority by doplnil ještě o jednu oblast -  
Management. U třech horizontálních priorit postrádá relevantní indikátory. Dále 
doporučuje zkontrolovat provázanost indikátorů v tabulce. V souvislosti s třetí rolí 
univerzity nenašel též žádné propojení, spolupráci s výzkumnou sférou v oblasti 
managementu, provázanost s praxí, s podniky.  

Děkanka k tomuto uvedla, že snahou bylo dodržet univerzitní strukturu dokumentu, 
proto je uvedeno priorit pouze 5. Pokud jde o třetí roli, je toto uvedeno v kapitole 3.1. 
Doc. Horejc toto vysvětlení akceptoval. 
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Návrh usnesení: 

 Vědecká rada FEK ZČU  

 projednala Strategický záměr Fakulty ekonomické 2021 – 2025.  
 

Pro 20, proti 0, zdržel se 0     Usnesení bylo přijato. 

 

6. Návrh navazujícího magisterského studijního programu Informační management  

Z dalšího průběhu jednání se omluvila prof. Majdúchová. 

Návrh studijního programu byl projednán a doporučen Radou pro oblast vzdělávání č. 
14 Informatika a Radou pro oblast vzdělávání č. 5 Ekonomické obory a Akademickým 
senátem FEK. 

Děkanka požádala doc. Gangura jako garant tohoto studijního programu, aby členům 
VR představil studijní program. 

Po představení návrhu studijního programu doc. Gangurem následovala diskuze. 

Doc. Horejc doporučil spis ještě jednou projít, a kde to bude vhodné, doplnit slovo 
digitalizace. 

Prof. Turčáni uvedl, že strategický záměr považuje za málo ambiciózní a doporučil 
vedení fakulty pokusit se získat druhý doktorský studijní program v oblasti 
Informatika/Informační management.  

Děkanka uvedla, že jednou z hlavních priorit fakulty je v současné době získání 
mezinárodního projektu v souvislosti s již zmiňovaným habilitačním řízení. 
U navazujícího magisterského studijního programu Informační management byl 
doposud problém získat dostatečný počet uchazečů. Zvýšení zájmu uchazečů 
o studium tohoto studijního programu je základ pro potenciální akreditaci doktorského 
studijního programu. U bakalářského studijního programu je počet zájemců o studium 
uspokojivý.  

Prof. Čadil upozornil na to, že pokud se jedná o akademický studijní program, vládou 
budou podporovány spíše profesní studijní programy. Bylo by dobré pokusit se získat 
profesní SP alespoň na bakalářské úrovni. 

Děkanka uvedla, že v rámci tohoto programu nebylo neuvažováno o profesním 
programu. V současné době je uvažováno o bakalářském profesním studijním 
programu „Industrial Engineering“ ve spolupráci s německými univerzitami (jednalo by 
se o triple degree). 

Prof. Dvořáková vyjádřila názor, že bychom se měli zabývat příčinou nižšího zájmu 
o tento studijní program a příčinou nízké úspěšnosti. 

Prof. Plevný uvedl, že se jedná o velmi náročný studijní program, za poslední 2 – 3 
roky počet uchazečů o tento program na bakalářské úrovni postupně narůstá, což by 
se mohlo pozitivně projevit s odstupem tří let i v navazujícím studijním programu. 

Doc. Gangur uvedl, že toto bylo řešeno i při přípravě nového bakalářského studijního 
programu, a upozornil, že problematické je i to, že FAV má akreditován podobný 
studijní program. 

Ing. Novotný v souvislosti s nízkými počty studentů/uchazečů uvedl, že se kolegové 
z Německa daleko více než obavy z digitalizace průmyslu a ze ztráty pracovních 
míst, obávají demografického propadu. Tímto tématem se zabývá Regionální 
rozvojová agentura, která bude pořádat výroční konferenci, kde jedním z nosných 
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témat bude demografie. Konference bude probíhat formou online, případným 
zájemcům zašle odkaz. 

Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU  

 schvaluje návrh navazujícího magisterského studijního programu 
Informační management. 

 
Pro 19, proti 0, zdržel se 0     Usnesení bylo přijato. 

 
7. Návrh navazujícího magisterského studijního programu Podniková ekonomika 

a management 

Návrh studijního programu byl projednán a doporučen Radou pro oblast vzdělávání č. 
5 Ekonomické obory a Akademickým senátem FEK. 

S návrhem studijního programu seznámil členy VR prof. Vacík jako garant tohoto 
studijního programu.  

V souvislosti s tímto studijním programem informoval o tom, že včera úspěšně obhájil 
svoji habilitační práci na FFÚ VŠE kolega Pfeifer a byl doporučen rektorce ke 
jmenování docentem. Jmenován by měl být v lednu 2022. 

Následovala diskuze. 

Doc. Horejc vyjádřil názor, že ve studijním programu je hodně ekonomiky a málo 
managementu. Dotázal se, zda státní zkouška z ekonomie obsahuje i management.  

Děkanka konstatovala, že jsou zde dvě státní zkoušky, státní zkouška z ekonomie 
a státní zkouška z podnikové ekonomiky a managementu. Druhá státní zkouška se 
skládá z odborných předmětů, které zahrnují management. 

Doc. Eger uvedl, že předložený materiál je připraven velice pěkně, navazuje na to, co 
fakulta již dlouhodobě dělá. Měl faktickou poznámku k C-I formulářům a uváděným 
publikacím za posledních pět let. Některé publikace jsou z roku 2016, 2015, 
akreditace se bude předkládat v roce 2022. Dává ke zvážení. Povinně volitelný 
předmět „Praktické úkoly podnikového manažera“ nepovažuje za příliš vhodný. Další 
připomínku měl k některým garantům státních zkoušek. 

Děkanka poděkovala za připomínky, všechny tyto připomínky byly projednávány 
i Radou pro oblast vzdělávání (ROV) č. 5 Ekonomické obory. Pokud jde o publikace, 
akreditační spis se začal připravovat v červenci 2021, proto jsou uvedeny i publikace 
z roku 2016. Výjimečně, pouze ve třech případech, jsou uvedeny i publikace z roku 
2015 z důvodu impaktovaných výstupů. Výše zmiňovaný předmět byl též diskutován 
na úrovni ROV, předmět byl v návrhu studijního programu ponechán, pokud by se 
vědecká rada rozhodla tento předmět ze studijního plánu vyřadit, bude vyřazen. 

Prof. Plevný potvrdil informace děkanky týkající se jednání ROV, dále považuje 
název diskutovaného předmětu za nevhodně zvolený. Doporučuje tento předmět nyní 
z akreditačního spisu vyřadit.  

Prof. Žižka považuje předkládaný studijní program za velice dobře připravený, po 
strukturální stránce zpracováno velice pěkně. Doporučuje zkontrolovat ještě jednou 
karty předmětů, zkontrolovat literaturu, u některých předmětů je uváděná literatura 
příliš zastaralá, zvážit rozdělení literatury na povinnou a doporučenou, zvážit obsah 
povinné literatury u některých předmětů. Pokud jde o diskutovaný předmět, je názoru, 
že v případě, že bude hodnotitel rozumět podnikové ekonomice, neměl by mu 
předmět vadit, navíc se jedná o předmět povinně volitelný a pokud vychováváme 
podnikové ekonomy, tak by praktické dovednosti, kompetence absolvent mít měl, 
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název předmětu opravdu nevhodně zvolený. Pokud jde o projekty, všechny 
výzkumné projekty jsou zaměřeny do oblasti podnikové ekonomiky. Pogratuloval 
k personálnímu posílení ekonomie. 

Prof. Dvořáková souhlasí s úpravou názvu předmětu, předmět vidí jako účelný. 

Děkanka uvedla, že v současné době nejsme bohužel schopni název předmětu 
upravit, neboť by to muselo projít vnitřní akreditací na ZČU. Název bychom mohli 
změnit až v příštím roce. Navrhuje proto nyní tento předmět ze studijního plánu 
vyřadit, přeakreditovat název a poté zařadit. 

Doc. Horejc je toho názoru, že pokud jde o obsah tohoto předmětu, odpovídá obsahu 
předmětu z učebnice ekonomiky ze středních škol. 

Prof. Popesko souhlasí s názory kolegů, které zazněly, též zastává názor, že jde 
o nevhodně zvolený název předmětu, navrhuje např. „Operativní řízení výrobní firmy“. 

Děkanka uzavřela diskusi tím, že v současné době název předmětu změnit nelze, 
předmět by tedy nyní vyřadila. Po úpravě jeho názvu a po schválení Akreditační 
komisí ZČU by předmět opět zařadila do studijního plánu. 

Návrh usnesení:  
Vědecká rada FEK ZČU  

 schvaluje návrh navazujícího magisterského studijního programu 
Podniková ekonomika a management. 

 
Pro 19, proti 0, zdržel se 0     Usnesení bylo přijato. 

 

8. Schválení tematických zaměření disertačních prací a jejich školitelů v DSP 
Ekonomika a management, Economics and Management pro akademický rok 
2022/2023 

Tento bod uvedla děkanka s tím, že se jedná o materiál, který bude přílohou vyhlášky 
k přijímacímu řízení do doktorských studijních programů Ekonomika a management 
a Economics and Management pro akademický rok 2022/2023.  

K tomuto materiálu nebyly žádné dotazy ani připomínky. 

Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU  

 schvaluje tematická zaměření disertačních prací a jejich školitelů v DSP 
Ekonomika a management, Economics and Management pro akademický 
rok 2022/2023. 

 
Pro 18, proti 0, zdržel se 1     Usnesení bylo přijato. 

 

9. Doplnění a schválení jmenného seznamu odborníků pro komise státních doktorských 
zkoušek a obhajob disertačních prací a schválení nového školitele doktorského 
studijního programu Ekonomika a management 

Na doporučení Oborové rady FEK ZČU předložila děkanka návrh na doplnění 
jmenného seznamu odborníků pro komise státních doktorských zkoušek a obhajob 
disertačních prací o tyto odborníky: 

doc. Ing. Jiří Tupa, Ph.D. (FEL ZČU) 

doc. Ing. Radovan Savov, PhD. (SPU Nitra) 

prof. Ing. Miroslava Rajčániová, PhD. (SPU Nitra) 
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Associate Professor Ing. Jaromír Kovářík, Ph.D.(UPV/EHU University of the Basque 
Country Bilbao, Spain) 

Životopisy měli členové VR k dispozici v podkladových materiálech.  

Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU  

 schvaluje nově navržené odborníky do jmenného seznamu odborníků 
pro komise státních doktorských zkoušek a obhajob disertačních prací. 

 
Pro 19, proti 0, zdržel se 0     Usnesení bylo přijato. 

 

10. Doplnění a schválení předsedů, místopředsedů a členů komisí pro SZZ bakalářského 
a navazujícího magisterského studia 

Z dalšího průběhu jednání se omluvil doc. Suchánek. 

Děkanka vyzvala členy VR k diskusi k navrženým předsedům, místopředsedům 
a členům SZZ. 

Doc. Egerová upozornila, že v návrhu na doplnění jako místopředsedkyně zkušební 
komise pro SZZ u navazujícího magisterského studia a bakalářského studia oboru 
Systémy projektového řízení a u bakalářského studia oboru Podniková ekonomika 
a management je uvedena Ing. Monika Maříková, Ph.D., která působí na Jihočeské 
univerzitě v Českých Budějovicích. Doposud byli místopředsedové komisí pro SZZ 
jmenováni z řad interních členů. Předsedové komisí pak byli jmenováni z řad 
externích členů. 

Děkanka toto potvrdila, nic však zřejmě nebrání tomu, aby byl místopředseda 
jmenován i z řad externistů. V tomto případě se jedná o návrh z katedry podnikové 
ekonomiky a managementu. Spíše by se tedy zaměřila na portfolio dr. Maříkové. 
Rozhodnutí ponechá na vědecké radě.  

Prof. Plevný se k tomu vyjádřil jako garant studijního oboru Systémy projektového 
řízení a doporučil schválit dr. Maříkovou jen jako členku komise pro SZZ. 

Prof. Dvořáková souhlasí s prof. Plevným, místopředseda by měl být interní. 

Z důvodu realizace nových studijních programů děkanka dále požádala o hromadné 
schválení dosavadních předsedů, místopředsedů a členů, kteří byli v minulosti  
Vědeckou radou FEK ZČU schváleni do komisí pro SZZ:  

Management obchodních činností – bakalářské studium 

Bakalářská státní zkouška odborná a bakalářská státní zkouška z ekonomie 

schválit a jmenovat do komise  

pro studijní program Marketingové řízení – bakalářské studium 

Bakalářská státní zkouška odborná a bakalářská státní zkouška z ekonomie  

Systémy projektového řízení – bakalářské studium 

Bakalářská státní zkouška odborná a bakalářská státní zkouška z ekonomie 

schválit a jmenovat do komise 

pro studijní program Projektové řízení – bakalářské studium 

Bakalářská státní zkouška odborná a bakalářská státní zkouška z ekonomie 

a 
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 Systémy projektového řízení – navazující magisterské studium 

Státní oborová zkouška 

schválit a jmenovat do komise 

pro studijní program Projektové a procesní řízení – navazující magisterské 
studium 

Státní oborová zkouška 

Ing. Monika Maříková, Ph.D. bude schválena pouze jako členka komise pro SZZ, 
nikoliv jako místopředsedkyně komise pro SZZ. 

Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU  

 schvaluje nově navržené předsedy, místopředsedy a členy státních 
zkušebních komisí pro státní závěrečné zkoušky bakalářského 
a navazujícího studia na FEK ZČU. 

 
Pro 18, proti 0, zdržel se 0     Usnesení bylo přijato. 

 

11. Různé 

Informace o výsledcích hodnocení Mezinárodního evaluačního panelu 

Prof. Vacík stručně seznámil členy VR s výsledky hodnocení FEK v modulu M3. 

V roce 2020 proběhlo rozsáhlé hodnocení modulu M3 dle metodiky M17+. Hodnocení 
bylo klasifikováno stupnicí 1 – 5, přičemž 5 bylo hodnocení nejlepší. Výsledkem 
tohoto hodnocení z hlediska modulu M3, neboť ZČU byla hodnocena ještě z hlediska 
modulu M4 a M5, získaly tři součásti hodnocení nejvyšší, tedy 5, čtyři získaly známku 
4 a tři součásti získaly známku 3.  

Celkové hodnocení Fakulty ekonomické ZČU bylo 4 – very good (148 bodů). Fakulta 
ekonomická byla hodnocena jako stabilní konsolidovaná fakulta s velmi dobrou 
výkonností v rámci srovnání s podobnými fakultami v Evropě.  

Potenciál pro zlepšení v budoucnosti má FEK zejména v následujících aktivitách:  

• Zvýšit stupeň internacionalizace výzkumných aktivit, větší důraz na řešení 
tématu ekonomických problémů, které jsou/budou závažné ve firmách. 

• Věnovat pozornost monitorování a zkoumání rozvoje, udržitelnosti 
v businessu s pomocí (ve vazbě na) spin-off. 

• Více medializovat dosažené výsledky a využívat potenciál spolupracovat 
s externími subjekty v aplikační sféře. 

• Intenzifikovat spolupráci s neuniverzitní sférou, s ostatními subjekty 
akademické sféry, efektivně a úspěšně poskytovat know-how pro oblast spin-
off firem a transferu technologií. 

• Popularizovat VaV s důrazem na mladou generaci. 

• Inicializovat spolupráci se silným externím partnerem s cílem zlepšení objemu 
smluvního výzkumu. 

• Více se zaměřovat na výzkumné aktivity podporující růst excelence. 
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Informace z Oborové rady FEK ZČU 

O jednání oborové rady informoval její předseda prof. Vacík. Seznámil stručně 
s obsahem jednání OR FEK, které proběhlo 14. 11. 2021 formou online.  

Novou členkou OR FEK byla jmenována děkankou doc. Ing. Petra Taušl 
Procházková, Ph.D. s předchozím souhlasem vědecké rady.  

Prof. Vacík zdůraznil otevření nových doktorských studijních programů Ekonomika 
a management a zejména studijního programu Economics and Management 
v anglickém jazyce. Do zbývajících dvou DSP již další studenti nabíráni nebyli, tyto 
programy jsou pouze na dostudování. V souvislosti s otevřením nových studijních 
programů bylo nutné vydat nové vnitřní předpisy (vyhlášku o výši stipendií pro nové 
DSP a směrnici, která upravuje organizaci studia v nových DSP). Zpřísnily se 
publikační povinnosti pro doktorandy ve smyslu růstu kvality celého doktorského 
studijního programu. 

Následovala diskuse. 

Doc. Eger dává ke zvážení v souvislosti se zpřísněním publikačních povinností, jak 
vyřešit to, pokud je u nějakého výstupu uvedeno více autorů/doktorandů. Komu se 
bude uznávat? Pokud výstup nekoreluje s tématem disertační práce, bude se takový 
výstup uznávat? Bylo by dobré k uznávání publikačních výstupů udělat jasný výklad, 
co a komu se bude uznávat a seznámit s tím jak školitele, tak doktorandy. Jak vyřešit 
to, pokud bude u některé publikace uvedeno více autorů, doktorandů a některý 
z nich, který bude mít na publikaci nižší procentní podíl, použije větší část ve své 
disertační práci. Žádá proto vedení fakulty o jasné stanovisko, jak v tomto případě 
postupovat. 

Prof. Plevný už podobný problém jako garant těchto předmětů řešil spolu s děkankou 
a prof. Vacíkem. Souhlasí s doc. Egerem. 

Prof. Fischer uvedl, že na FIS VŠE je to řešeno bodovým systémem. Pro podání 
přihlášky k obhajobě jsou na FIS stanoveny kvantitativní požadavky, kvalitativní 
požadavky se řeší až v rámci vlastní obhajoby. 

Prof. Vacík dodal, že toto je v současné době na ZČU řešeno i na úrovni prorektora 
pro výzkum a vývoj. Již je verifikovatelný mentální podíl. Student podepisuje 
prohlášení, že práci vypracoval samostatně. 

Děkanka navrhla přenést všechny tyto podněty na jednání oborové rady a jejího 
předsedu, aby k tomuto problému vypracovali jasné stanovisko. 

Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU  

 bere na vědomí informace o výsledcích hodnocení mezinárodního 
evaluačního panelu. 

 

Pro 18, proti 0, zdržel se 0     Usnesení bylo přijato. 
 
Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU  

 bere na vědomí informace z Oborové rady FEK ZČU. 
 

Pro 18, proti 0, zdržel se 0     Usnesení bylo přijato. 
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Předběžný termín příštího jednání VR FEK: únor/březen 2022 – bude upřesněno.  

 

Plzeň 7. 12. 2021 

Zapsala:    Ing. Barbara Trojanowská 
Schválila: doc. Ing. Michaela Krechovská, Ph.D. 
 
 
Příloha č. 1 – Tematická zaměření disertačních prací v doktorském studijním programu 

Ekonomika a management a doktorském studijním programu Economics and 
Management pro akademický rok 2022/23 

Příloha č. 2 –  Doplnění jmenného seznamu odborníků pro komise státních doktorských 
zkoušek a obhajob disertačních prací   

Příloha č. 3 –  Doplnění a schválení předsedů, místopředsedů a členů komisí pro státní   
závěrečné zkoušky bakalářského a navazujícího magisterského studia   


